
Nagy érdeklődés mellett 
rendezte meg a TBLÁI 
Batsányi János Két Ta-
nítási Nyelvű Általános 
Iskola, majd egy héttel 
később a Kazinczy Fe-
renc tagintézmény a ha-
gyományos szülőszerve-
zeti bálját a Hotel Pelion 
konferenciatermében. 
A támogatók mindkét 
iskola esetében  jelentős 
értékű tombolatárgy fel-
ajánlással éltek, amelyet 
az intézmények  hasznos 
célokra fordíthatnak a 
jövőben.

Az elsőbálozó batsányis 
végzősöket, szüleiket, 
pedagógusaikat, a város 
önkormányzatának kép-
viselőit és dr. Navracsics 
Tibor területfejlesztési 
minisztert, országgyűlési 

képviselőt, Töreky Ferenc, 
a szervező szülői szerve-
zet képviselője köszön-
tötte, majd átadta a szót a 
miniszternek. A miniszter 
szerint egy ilyen esemény, 
mint az iskolai bál, “arra 
is jó, hogy számvetést ké-
szítsünk saját magunkkal 
szemben, közösségeink-
kel szemben, megmutas-
suk értékeinket, azt, hogy 
miben vagyunk erősek”. – 
Mi magyarok úgy tartjuk, 
hogy iskoláink jók, taná-
raink elkötelezettek, di-
ákjaink érdeklődők, ezért 
oktatásunkkal kapcsolat-
ban derűlátók vagyunk. 
Akkor is így van ez, ha 
napjainkban rengeteg a 
probléma, költségvetési-, 
pénzügyi-, politikai prob-
lémák, viták nehezítik 
az oktatás mindennap-

jait. Ugyanakkor ez nem 
ok arra, hogy ne fogjunk 
össze annak érdekében, 
hogy a magyar oktatás 
megőrizze kiváló színvo-
nalát és azt, hogy abban 
a pedagógusok, a diákok 
jó hangulatú közösségi 
munkát végezhessenek. 
Mindehhez kiváló alka-
lom egy jótékonysági bál, 
ahol ki-ki az ereje szerint 
hozzájárulhat közös cél-
jainkhoz – fogalmazott 
a térség országgyűlési 
képviselője. Dobó Zoltán 
polgármesterként, szülő-
ként és az előd 4-es isko-
la hajdani tanulójaként 
is szólt a jelenlévőkhöz. 
Hangsúlyozta, “a hideg 
napok, a nehéz idők elle-
nére van egy mindenek 
felett álló cél, amelynek 
elérését semmi sem be-

folyásolhatja”. – Ez a cél 
az, hogy gyermekeink a 
legjobb ellátást, a legjobb 
tudást és nevelést kapják 
meg tőlünk. A rossz idők, 
a hangsúlyos problémák 
ellenére is vannak olyan 

dolgok, amelyek nem ké-
pezhetik vita tárgyát. Ez 
a gyermekek nevelése, az 
oktatása, amely az ő jövő-
jük mellett, a miénket is 
jelenti.
... Folytatás a 3. oldalon ...

 Online újságunk: www.tapolcaimedia.hu
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Áramszünet
Volt egy „kisebb” viha-
runk, néhány fa gyöke-
restől kifordult a földből, 
megrongálódtak a kerí-
tések, a tetőhéjalások,  a 
város és a környék szá-
mos pontján megszűnt az 
áramellátás. A katasztró-
fák, igaz, ezek a mostani 
erősebb széllökések még 
aligha nevezhetők igazi 
katasztrófának, megmu-
tatják azt, hogy technikai 
kultúránk előrehaladott 
volta ellenére milyen ki-
szolgáltatottak vagyunk a 
külső tényezőkkel szem-
ben. Amint az a jelenben 
zajló törökországi tragikus 
történésekből is leszűrhe-
tő, a természet néha ádáz 
ellenségként viselkedik 
mindenkivel és minden-
nel szemben, ami él és ér-
ték. Hajlamosak vagyunk a 
természetre, mint anyára, 
jóbarátra, vagy mint egy 
idilli, madárcsicsergéstől 
hangos erdőre tekinteni, 
de ez gyakran nincs így. 
„Kell egy kis áramszünet”-
cseng a fülembe a régi 
Hofi sláger, amelyről az jut 
eszembe, hogy minden ki-
sebb-nagyobb baj, kataszt-
rófa, ha nagyon rossz is, 
arra mindig jó, hogy újra 
értékelni tudjuk mindazt, 
amink van. /Töreky László/ 

JEGYZETBáli szezon az iskolákban

A Kazinczy tagintézmény végzős növendékeinek szép báli nyitótáncait Buzás Balázs, a Batsányi Táncegyüttes tánc-
kar vezetője tanította be a fiataloknak. Az idei iskolai SZ.M. báloknak elegáns környezetet biztosított a Pelion Hotel

Fotók: tl

Szülők, pedagógusok, diákok együtt a Batsányi tagin-
tézmény bálján. Rekord nagyságú volt a báli bevétel
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Helyi szociális ellátást, kulturális kínálatot 
és tervezett útfejlesztést érintő döntések
Az illetékes bizottságok 
és a város önkormányzati 
testületének tagjai  teljes 
egyetértésben fogadták el 
a legutóbbi testületi ülés 
mindhárom napirendi 
pontját a polgármesteri 
hivatal egyik (az alkalom-
ra felfűtött) irodahelyisé-
gében. Az előterjesztések 
érintették a helyi szociális- 
és gyermekvédelmi ellá-
tást, az Európa Kulturális 
Fővárosa projekt kiemelt 
járásközponti programja-
inak támogatását, illetve a 
77-es számú főút tervezett 
fejlesztését.

A szociális ellátásokra vo-
natkozó önkormányzati 
rendeletet többek között 
azért kellett módosítani, 
mert korábban, konkré-
tan a 2022. november 25-i 
testületi ülésen a szociális 
étkezések térítési díjainak 
emeléséről döntött a város. 
Mivel a díjváltozás a helyi 
szociális ellátást szabályo-
zó rendeletet  is érinti, tör-
vényileg szükségessé vált 
az előterjesztés rendkívüli 
ülésen történő megtárgya-
lása és elfogadása. A tes-
tület a napirendi pontban 
a személyes gondoskodást 
nyújtó szociális ellátáso-
kért fizetendő intézményi 
térítési díjak az infláció és 
a minimálbér emelkedése 
okán indokolható jövőbeli 
módosításait is elfogadta. 
(Eszerint 2023. február 15-
től a temetés költségeihez 
való hozzájárulás akkor ad-

ható ha a kérelmező család-
jában az egy főre jutó havi 
nettó jövedelem összege 
nem éri el a 120.000 Ft-ot, 
egyedül élő vagy gyerme-
két egyedülállóként nevelő 
kérelmező esetén a 168.000 
Ft-ot. /Ha a kérelmező csa-
ládban az egy főre jutó havi 
nettó jövedelem összege 
nem éri el az 55.000 Ft-ot, 
gyermekét egyedülállóként 
nevelő szülő esetén a 65.000 
Ft-ot és a család nem része-
sül rendszeres gyermekvé-
delmi kedvezményben, az 
önkormányzat a települési 
támogatást a gyermek, vagy 
gyermekek étkezési térítési 
díjának 50 százaléka, vagy 
különös méltánylást érdem-
lő esetben teljes egészében 
való átvállalás formájában 
is nyújthatja./ A köztemetés 
költségeinek visszafizeté-
sére kötelezett személy ké-
relmére maximum 12 havi 
részletfizetés engedélyez-
hető, amennyiben a család-
jában az egy főre jutó havi 
nettó jövedelem összege ke-
vesebb, mint 150 ezer forint. 
(Az ellátott kérelme alapján 
ezentúl a személyi térítési 
díj összegét mérsékelhetik, 
illetve elengedhetik, ha a 
fizetésre kötelezett családjá-
ban élők egy főre jutó havi 
nettó jövedelmének ösz-
szege nem éri el az 55 ezer 
forintot, egyedülálló esetén 
pedig a 65 ezret.) 2023. au-
gusztus 16-20. között a Ta-
polcai Ünnepi Napok prog-
ramjait az EKF (Európa 
Kulturális Fővárosa) prog-

ramsorozat jegyében rende-
zi meg a Tapolca Kft. A kép-
viselő-testület egyhangúlag 
biztosította az „Az EKF-
év kiemelt járásközponti 
programjainak támogatása” 
című, OCJKP/1-2022 kód-
számú, VEB2023 Zrt. által 
kiírt, a Tapolca Kft. által be-
nyújtani kívánt pályázathoz 
szükséges programtervre 
vonatkozó hozzájárulását. 
A megrendezésre igényelt 
támogatás összege 50 millió 
forint, a város felhatalmaz-
ta a Tapolca Kft. ügyveze-
tő igazgatóját a pályázat 
benyújtásához szükséges 
intézkedések megtételére. 
Tapolca hatályos település-
rendezési eszközeinek mó-
dosítását is ellenszavazat 
és viták nélkül elfogadta 
a testület. A szóban forgó  
napirendi pont  a 77-es 
számú főút 11 és fél tonnás 
burkolaterősítését célozza 
Monostorapáti és Lesen-

cetomaj (84-es számú főút) 
közötti szakaszon, párhu-
zamos kerékpárút fejleszté-
sével, annak engedélyezési 
és kiviteli terveinek elké-
szítésével kapcsolatosan. A 
77. számú főút Tapolca vá-
ros közigazgatási területé-
hez tartozó szakaszánál a 
településrendezési eszkö-
zök módosítása szükséges 
a település jövőbeni fejlő-
dése, a fejlesztési beruházás 
megvalósítása érdekében 
– áll az előterjesztésben. A 
képviselők döntésükkel fel-
hatalmazták a polgármes-
tert a településtervezéshez 
szükséges háromoldalú 
megállapodás megkötésé-
re és a településrendezési 
eszközök módosítási eljá-
rásának megindítására. (A 
2023. január 30-i testületi 
ülés napirendi pontjainak 
teljes anyaga megtekinthe-
tő a tapolca.hu internetes 
oldalon.) /Írás, fotó: tl/

Mindhárom napirendi pontot támogatták a képviselők

A Dobó lakótelepen 
hosszú évek óta kihasz-
nálatlan nőtlen szálló 
falai között bérlakáso-
kat tervez kialakítani a 
tapolcai önkormányzat, 
amennyiben az épület a 
város tulajdonába kerül- 
tudtuk meg a helyszínen 
Tapolca polgármesteré-
től.

Dobó Zoltán szerint, a 
tervezett beruházást a 
jelenlegi súlyos lakás-
hiány indokolja. Úgy 
fogalmazott, ha ebben 
a pillanatban plusz 100 
darab szociális bérlakás-
sal rendelkezne a város, 
az sem lenne elegendő a 
helyi  igények kielégíté-
sére.  Érdeklődésünkre 
elmondta, a tisztiszálló 
jelenleg még nem az ön-

kormányzaté, azonban a 
térség országgyűlési kép-
viselője, dr. Navracsics 
Tibor miniszter ígére-
tet tett, hogy közbenjár 
és segíti az épület évek 
óta szorgalmazott vá-
rosi tulajdonba vételét.– 
Terveink szerint, idén 
megkezdhetjük az elő-
készületeket. A 2023-as 
költségvetésünkben erre 
a célra elkülönítettünk 25 
millió forintot, amelyet 
a tervezésre és egyéb fel-
merült adminisztrációra 
fordítunk. Az első lépése-
ket tehát az idei költség-
vetésünkből tesszük meg, 
a teljes építési, bekerülési 
költséget egyelőre ne-
héz lenne megsaccolni. 
Ugyanakkor a pályázati 
lehetőségeket is keressük 
a cél érdekében. Elkép-

zeléseink szerint,  25-30 
egyszobás garzonlakást 
alakíthatunk majd ki a 
statikailag kiváló, de je-
lentős átalakításra szoru-
ló tisztiszálló falai között- 
mondta Dobó Zoltán. /
Írás, fotó: Töreky L./

Szociális bérlakásokká alakítanák a volt honvédségi nőtlen szállót

Dobó Zoltán polgármester interjút ad a helyszínen 
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Egy kicsinek számító, 
mindössze két megawat-
tos naperőmű mintapro-
jekt kapcsán lakossági 
fórumot hirdetett  a vá-
ros önkormányzata feb-
ruár 6-án a Tamási Áron 
Művelődési Központ-
ban. A rendezvény célja 
az volt, hogy az önkor-
mányzat, a lakosság vé-
leményét meghallgassa 
abban az ügyben, hogy 
hat hektárnyi mezőgaz-
dasági területet átminő-
sítsenek-e úgy, hogy ott a 
közeljövőben az említett 
energetikai projekt meg-
valósulhasson.

Gyarmati Tamás főépítész 
előrebocsátotta, ezúttal 
a lakossági véleménye-
zésre bocsájtott kérdés 
nem a nagy, a város észa-
ki határába tervezett 
naperőműparkot érinti, 
hanem 3 darab, megköze-
lítőleg 2 hektáros, napele-
mek telepítésére alkalmas 
magánterületet a Tapolca- 
Sümeg átkötőút mellett, 
a motoros krosszpályával 
szemben lévő földeken. 
Marton József korábbi 
alpolgármester első hoz-
zászólóként a lakossági 
fórum délelőtti időpont-
ját sérelmezte, az időpont 
szerinte a dolgozó lakos-
ság többségét kizárja a 
részvételből. Dobó Zoltán 
úgy reagált, a témában 
már volt egy meghirdetett 
fórum, azt délután öt óra 
után rendezték, de akkor 
sem jelentek meg többen. 
A polgármester a téma 

kapcsán felhívta a figyel-
met arra, hogy öt napig 
írásban is lehet vélemé-
nyeket megfogalmazni 
és eljuttatni az illetéke-
sekhez. Gyarmati Tamás 
főépítész kifejezett kérése 
ellenére, hogy maradja-
nak a tárgynál, tehát a 
kisebb terület átminősíté-
sének véleményezésénél, 
Tóth Tibor magánvállalko-
zó, távközlési üzemmér-
nök (a még hivatalos terv 
szintjén nem létező) “nagy 
naperőmű”  létjogosultsá-
gát vitatta hozzászólásá-
ban. Azt mondta, Tapolca 
teljes közigazgatási terü-
lete világörökség váromá-
nyos, ami szerinte kizár-
ja, hogy Tapolcán 2x49.9 
megawattos naperőmű 
épüljön, ami szerinte a 
környezetvédelmet szol-
gáló törvények beruházó 
általi kijátszása. A hozzá-
szóló a nagy naperőművel 
összefüggésben  “függet-
len szakértői vizsgálatot” 
és megfelelő lakossági 
tájékoztatást hiányolt. A 
jövőbeli létesítmény vélt 
káros környezeti hatása-
it részletező kijelentéseit 
követően pedig feltette a 
kérdést, hogy a város pol-
gármestere kinek az érde-
keit képviseli, a befektető-
ét vagy a városét? Illetve 
miért erőlteti rá a városra 
a naperőművet?A hozzá-
szóló által elmondottak 
első részét Gyarmati Ta-
más főépítész, majd dr. 
Décsey Sándor képviselő 
is cáfolta. A képviselő rá-
mutatott, a világörökség 

várományos terület ha-
tárvonala a nemzeti jog-
tárban olvasható infor-
mációk alapján, Tapolca 
déli határa mellett halad, 
a naperőmű számára ki-
jelölt terület nem esik 
bele. Dobó Zoltán pol-
gármester visszautasítot-
ta a gyanúsítást, hogy ő 
az említett naperőművet 
ráerőlteti a városra, mint 
fogalmazott, a város a tör-
vényi kötelezettségei és a 
jogszabályok szerint jár 
el mindenben. A polgár-
mester támogatta azt a la-
kossági javaslatot is, hogy 
a jövőben helyi népszava-
záson dönthesse el Tapol-
ca lakossága, hogy akar 
vagy nem akar naperő-
művet Tapolcára. Egyéb 

felmerült kérdések mel-
lett, Mohos Imre tapolcai 
vállalkozó arra volt kíván-
csi, hogy a nagy naperő-
mű beruházás ha megva-
lósul, milyen haszonnal 
jár a város számára. Dobó 
Zoltán válaszában a város 
költségvetésében jelent-
kező, évente fizetett je-
lentős iparűzési adóbevé-
telt említette, a beruházás 
kalkulált nagyságrendje 
alapján óvatosan becsülve, 
egyszeri 700 és 1000 mil-
lió forint közötti összeg-
ben és évi kétszázmillió 
forintban számszerűsítve 
azt. Elhangzott, egyelőre a 
projekt konkrét terve nem 
ismert, hiszen jelenleg 
nincsenek is kész tervek. 
A beruházó a jövőben a 

szakhatóságokkal és az ön-
kormányzattal egyeztetve 
készíti el azokat. Ugyan-
akkor annak a veszélye 
is fennáll, hogy a magyar 
állam nemzetgazdasági 
érdekű kiemelt beruházás-
sá minősítve a naperőmű 
tervét, azt kiveszi az ön-
kormányzat döntési ha-
tásköréből. Dobó Zoltán 
szerint, ez esetben a város 
elveszíti alkupozícióit, azt 
a lehetőséget, hogy a ter-
veket véleményezze, a vá-
ros érdekeinek megfelelő-
en kéréseket fogalmazzon 
meg, kedvező tervváltoz-
tatásokat kezdeményez-
zen a beruházó irányába, 
illetve akkor az iparűzési 
adótól is elesik az önkor-
mányzat. /tl/

Vita a naperőmű körül- felmerült, hogy népszavazás döntsön

A hozzászólások elsősorban a nagy naperőmű park körül forogtak                  Fotó: tl 

... folytatás a címoldalról... 
Mind akik itt vagyunk, a 
miniszter úrtól a szülőkig, 
kövessünk el mindent, 
hogy ez a tagintézmény 
jó ellátást, lehetőségeket, 
támogatást kapjon! Kös-
sünk szövetséget, tegyük 
félre az elmúlt évek sé-
relmeit és tegyünk meg 
mindent a gyermekekért, 
politikai- és világnézettől, 
életkortól és minden más-
tól függetlenül!– kérte a 
város polgármestere. A bál 
vendége volt dr. Tengölics 
Zsófia, a Mathias Corvinus 
Kollégium képviselője is, 
aki intézménye 2015 óta 

működő, tehetséggondo-
zó programját  ajánlotta a 
jelenlévő tanulók, szülők 
figyelmébe. Az ünnepé-
lyes megnyitót a végzősök 
szépen koreografált báli 
tánca követte, amelyet Ju-
hász Márta tanított be a 
diákoknak. Kicsivel később 
a Batsányi Táncegyüttes 
műsorát is megtekinthet-
ték a bálozó fiatalok és fel-
nőttek. A TBLÁI Kazinczy 
Ferenc tagintézmény a Ho-
tel Pelionban tartotta ez évi 
SZM bálját egy héttel ké-
sőbb. A jelenlévő szülőket, 
a város önkormányzatának 
képviselőit, pedagógusokat 
és végzős tanulókat,  Faze-
kas Róbert, a iskola szülői 
szervezetének elnöke és 
Dobó Zoltán polgármes-
ter is köszöntötte. A szép 
báli táncokat Buzás Balázs, 
a Batsányi Táncegyüttes 
tánckarvezetője, oktatója 
tanította be a fiataloknak. /
írás, fotó: Töreky L./

Tapolca város a “A Tisz-
ta és Virágos Veszprém 
megyéért közterület szé-
pítési versenyen” kiváló 
minősítést kapott a bírák-
tól. A díjat Polgárdy Imre 
a megyei közgyűlés elnö-
ke, dr. Imre László megyei 
jegyző és dr. Áldozó Ta-
más bizottsági elnök hite-
lesítette aláírásával 2022 
szeptemberében. 

A Veszprém megye Virá-
gos települése 2022 díjat 
a Veszprém Megyei Ön-
kormányzat alapította és 
adományozza azoknak a 
településeknek, amelyek 
saját kategóriájukban jelö-
lik magukat és élen járnak 
a díj elnevezésében meg-
fogalmazott célok teljesí-
tésében. Bakos Gáborné,  
a tapolcai  önkormányzat 
városfejlesztési és üzemel-

tetési irodájának vezetője 
a Tapolcai Média érdeklő-
désre elmondta, a megyei 
kitüntetést valamikor egy 
szemle előzte meg a bírálók 
részéről, amelynek sem a 
gyakorlatáról, sem az idő-
pontjáról nem volt tudo-
mása az önkormányzatnak. 

Az irodavezető hozzátette, 
a díj elnyerése nagyrészben 
a városüzemeltetési, köz-
tisztasági feladatokat ellátó 
Cselle-Ház Kft. vezetőinek 
és dolgozóinak köszönhe-
tő, az általuk az elmúlt idő-
szakban elvégzett munka 
minőségét bizonyítja. /tl/

Tapolca tiszta és virágos város

A tavalyi évről szóló díszes elismerés
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Új vezetők a tapolcai és az ajkai 
rendőrkapitányságok élén
A Veszprém Vármegyei 
Rendőr-főkapitányság 
vezetője, Dékány Balázs 
rendőr ezredes a 2023. 
január 31-én megtar-
tott állománygyűlése-
ken, 2023. február 1-jei 
hatállyal Szoboszlai Ti-
bor rendőr ezredest, az 
Ajkai Rendőrkapitány-
ság korábbi vezetőjét a 
Tapolcai Rendőrkapi-
tányság kapitányság-
vezetői, míg Pálmann 
László rendőr ezredest, 
a Veszprémi Rendőr-
kapitányság Bűnügyi 
Osztályának koráb-
bi vezetőjét, az Ajkai 
R e n d őr k api t á ny s á g 
kapitányságvezetői fel-
adataival bízta meg – 
tájékoztatott facebook 
oldalán a Veszprém vár-
megyei rendőrség.

“A Tapolcai Rendőrka-
pitányságon 10 órától 
megtartott állománygyű-
lésen dr. Pintér Sándor, 
Magyarország Belügy-
miniszterének megbí-
zásából Dékány Balázs 
rendőr ezredes eredmé-
nyes munkája elisme-
réseként szolgálati jelet 
adott át és egyben di-
cséretben és jutalomban 
részesítette Fekete Róbert 

rendőr főtörzszászlós, 
szolgálatirányító pa-
rancsnokot, valamint 
a távollévő Molnár Ti-
bor címzetes rendőr 
főtörzszászlós, körzeti 
megbízottat. A 12 órai 
kezdettel az Ajkai Rend-
őrkapitányságon meg-
tartott állománygyűlésen 
a Veszprém Vármegyei 
Rendőr-főkapitányság 
vezetője tárgyjutalmat 
adott át Szoboszlai Ti-
bor rendőr ezredesnek, 
az Ajkai Rendőrkapi-
tányság 10 éven keresz-
tül tartó eredményes 
vezetéséért. A Bűnügyi 
Osztály állományából 
csalás bűncselekmény el-

követőjének elfogásában 
nyújtott példamutató 
tevékenységéért tárgyju-
talmat vehetett át Velekei 
Róbert rendőr hadnagy, 
fővizsgáló, Ihász Csaba 
rendőr hadnagy, főnyo-
mozó, valamint Nagy 
Gábor rendőr zászlós, 
nyomozó. Szintén elis-
merésben és jutalom-
ban részesült állatkínzás 
bűncselekmény elköve-
tőjének előállításában 
nyújtott kiemelkedő fel-
adatellátásáért a Deve-
cseri Rendőrőrs csoport-
parancsnoka, Vers János 
rendőr főtörzszászlós.” 
/írás, fotók rendőrség 
facebook/

Balról Szoboszlai Tibor, akit Dékány Balázs rendőrez-
redes a tapolcai kapitányság élére nevezett ki

Január 11-én az Úr meg-
jelenését ünnepelték, a 
januári áhítaton átvették 
a Főegyházmegyétől a 
Betlehem készítő verseny 
díjait. Később  Ajkán kor-
csolyáztak,  majd közö-
sen mondtak verset egy 
görögkatolikus iskola  di-
ákjaival a magyar kultúra 
napján a Nagyboldogasz-
szony Római Katolikus 
Általános Iskola tanulói. 
Minderről Patonai Szilvia 
igazgató számolt be la-
punknak.

A vízkereszt ünnepe közös 
iskolai szentmisével kezdő-
dött, majd Csonka Nándor 
atya az iskola épületében 
újévi házszentelést tartott. 
Az alsó és felső tagozatos 
tanulók közösen imádkoz-
tak, majd Nándor atya az 
osztálytermeket és iskolánk 
helyiségeit áldotta meg. A 
2023. évi januári áhítaton a 
Veszprémi Főegyházmegye 
által kiírt Betlehem készítő 
verseny díjait Szalay Tímea 
a Veszprémi Főegyházme-
gye munkatársa adta át- tá-

jékozatta lapunkat Patonai 
Szilvia igazgató.  Az alsó ta-
gozatban különdíjat kapott: 
Hlavács Liza (3.o), Bogdán 
Ferenc Botond (3.o).  A kép-
zeletbeli dobogó harma-
dik fokára Szőcs Csongor 2. 
osztályos tanuló léphetett.  
Kundermann Ákos 4. osztá-
lyos tanuló lett a második, 
Szabó Kála Mandula első 
osztályos kisdiák szerezte 
meg az első helyet. A felső 
tagozat különdíjasa Nagy 
András 7. osztályos tanu-
ló lett, a harmadik helyet a 
hatodikas Lázár Boglárka 
érdemelte ki. Szőcze Luca 6. 
osztályos  és Szőcze Bende-
gúz 2. osztályos tanuló egy-
aránt a második helyet sze-
rezte meg. Az első helyezést  
Horváth Barnabás 6. osz-
tályos tanulónak ítélték az 
alkotások bírálói. A Veszp-
rémi Főegyházmegye az ok-
levelek mellé szép és értékes 
ajándékokkal is elismerte a 
Betlehem készítő verseny-
ben résztvevő tapolcai di-
ákok kreativitását és szor-
galmát. A közösségformáló 
kirándulások is folytatódtak 

az oktatási intézményben. A 
7. osztályos tanulók  2023. 
január 14-én korcsolyázni 
mentek Zétényi Anna ta-
nárnő vezetésével az ajkai 
jégcsarnokba. A turisztika 
szakkör tanulói, akik min-
den hónapban Oláh Imre 
tanár úr vezetésével lakó-
helyünk egy kiválasztott ne-
vezetességét tekintik meg,  
január második hétvégéjén 
a Papsapka köveket látogat-
ták meg a Csobánc-hegy lá-
bánál. Patonai Szilvia igaz-
gató azt is elmondta, hogy 
január 20-án, a magyar 
kultúra napja alkalmából, 
a Himnusz születésének 
200. évfordulója tiszteletére 
felső tagozatosaikkal csat-
lakoztak a nyíracsádi Szent 
Piroska Görögkatolikus 
Általános Iskolához egy 
közös versmondás erejéig. 
Az iskola – mint azt meg-
tudtuk- részt vesz a Ráday 
Mihály Város és Faluvédő 
Szövetség által kiírt Orszá-
gos Örökségvédelmi Pá-
lyázaton.  A fődíjasok egy 
remek csapatban, érdekes 
értékmegőrző munkában 

vehetnek részt nyáron az 
Országos Ifjúsági Örökség-
védő Táborban. Már csak 

ezért is érdemes, nagy sze-
retettel várják hát a jelent-
kezőket. /tl, fotó: isk./

Lelkiekben gazdagodva vízkereszttől a Himnusz születésnapjáig

Csonka Nándor házszentelése a katolikus iskolában

A mindig jó szórako-
zást és gasztronómiai él-
ményt jelentő forraltbor- 
főző és tócsisütő verseny 
sokéves hagyomány Di-
szel településrészen. Idén 
is több csapat döntött 
úgy, hogy megméretteti 
magát a Csobánc Műve-
lődési Ház udvarán janu-
ár 28-án, szombaton.

Bográcsokban fortyogó 
vörös- és fehérborok illa-
tai keveredtek az olajban, 
a tárcsákon zsírban, olaj-
ban sülő tócsik illatával 
szombaton Diszelben. A 
januári hidegben is iga-
zi falusias volt a légkör és 

remek a hangulat. A leg-
jobbak jutalmazása sem 
maradhatott el. – A legfi-
nomabb tócsit a Rozi Joci 
csapat készítette el, a má-
sodik helyet a Válogatott 
Fakukacok szerezte meg, a 
harmadik legjobb tócsival 
az Egységben Tapolczáért 
Egyesület büszkélkedhe-
tett. Forraltborban Fecsó 
és barátai bizonyultak a 
legjobbnak a Ripityom 
Sejj és a tócsikészítésben 
is dobogós Válogatott Fa 
Kukacok előtt. Emlékla-
pot kapott a LADA és a 
Törpe és a többi papa csa-
pata – tájékoztatott Vizeli 
Katalin szervező./tl/

Diszeli tócsik sültek, 
forraltborok készültek

Munkában a Válogatott Fa Kukacok csapata Fotó: vk
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Január 25-27. között 
8.00-14.30-ig nem vet-
te fel a munkát a TBLÁI 
Batsányi János Magyar-
Angol Két Tanítási Nyel-
vű Tagintézményének 21 
pedagógusa, a tantestü-
let 80%-a. Ők részt vettek 
a szakszervezetek által 
meghirdetett sztrájkban.

A tagintézmény, amint azt 
közleményükből megtud-
tuk, minden eddig meg-
hirdetett alkalommal élt 
a sztrájk eszközével, kiállt 
a gyerekek és az oktatás 
jobb jövője mellett, illet-
ve az elbocsájtott kollégák 
érdekében. Eddigi tilta-
kozásaikat úgy szervezték 
meg, hogy a lehető legke-
vésbé sérüljön a gyerekek 
tanuláshoz való joga. En-
nek ellenére „a figyelem-
felhívó megmozdulásokra 
a minisztérium a megol-

dás keresése helyett fenye-
gető és cinikus üzeneteket 
közvetített felénk”- írták.  
Továbbra is kérik a dön-
téshozókat a párbeszédre, 
hogy hallják meg a prob-
lémákat és tegyenek a 
jövő generációjáért! Úgy 
fogalmaztak:  „Magyar-
országon jelenleg nem 
biztosított az esélyterem-
tő, minőségi oktatás az 
óvodától az egyetemig. A 
tananyag mennyisége nem 
változott, az óraszámok 
csökkentek. A minőségi, 
sokoldalú, jól elmélyített 
tudás kialakítása szinte 
ellehetetlenült. Teremtsék 
meg ennek összhangját! 
Mindehhez azt szeret-
nénk, ha visszaállítanák 
a szabad tankönyvválasz-
tást! A pozitív reformok 
hatása 20-30 év múlva 
válna érzékelhetővé, előte-
remtve a 21. századi körül-

mények között folyó peda-
gógiai munkát. Mikor fog 
megkezdődni a változás? 
Ki fogja ezt felismerni? 
Tagintézményünk peda-
gógusainak 72%-a 50 éven 
felüli. Szinte minden isko-
la közzétette saját korfáját, 
sokan mégsem látják reáli-
san, hogy a ’Holnap ki fog 
tanítani?’ nem csak puszta 
szlogen, hanem a szomo-
rú valóság. Méltatlannak 
tartjuk, hogy kéttannyelvű 
tagintézményünk épüle-
te a városban az egyetlen, 
amely a kor követelménye-
inek megfelelő, korszerű 
felújításon nem esett át. A 
nyílászáróink is 50+osok, 
a szél befúj rajtuk. Az épü-
let sok helyen beázik, ezek 
között van a tornaterem és 
az informatika terem is. 
Több tanterem penészes, 
nincs melegvíz, mosdóink 
állapota minősíthetetlen, 

tantermeinkben a tisz-
tasági festéseken és mi-
nimális hibajavításokon 
kívül más karbantartás 
nem történt. Mi még nem 
adtuk fel azt, hogy példát 
mutassunk összefogásban, 
kiállásban. Ezt közvetít-
jük tanulóinknak, kollé-
gáinknak, a Balatonfüre-
di Tankerületi Központ 
minden dolgozójának és 
minden embertársunk-

nak. Az első napon diák-
jaink közül 145-en, azaz a 
tanulók 58%-a nem jelent 
meg az iskolában. Köszö-
netet mondunk a minket 
értő és bármilyen módon 
támogató szülőknek, akik 
az oktatás jelenlegi állapo-
tával nem értenek egyet. 
„A csend nem rend.”- állt 
a Tapolcai Médiához eljut-
tatott közleményben.
                           /tl, fotó: isk/

Három napon át sztrájkoltak

Példát szeretnének mutatni összefogásban, kiállásban

Együttműködésben a me-
gyei- és a tapolcai rendőr-
kapitányságokkal, továbbá 
a közútkezelő munkatársa-
ival, a belterületi gyorshaj-
tások, gyorshajtók  meg-
fékezésére fix trafipaxok 
telepítését tervezi a város- 
tájékoztatott Dobó Zoltán 
polgármester.

Az indoklás szerint, a tapol-
cai utcákon elszaporodtak a 
sokakat irritáló autós utcai 
“gyorsulók”, a balesetveszé-
lyes sebességtúllépések.  – A 
város idei költségvetéséből 
építjük ki a trafipaxok he-
lyét, megteremtjük a tele-
pítés műszaki feltételeit, 
többek között a hálózati 
feszültséget és a 4G lefedett-
séget- árulta el lapunknak 
Dobó Zoltán, aki szerint a 
beruházás a lakosság nyu-
galma és biztonsága érde-
kében történik. Megtudtuk, 
a telepítési helyszíneket 
a rendőrség információi, 
tudásbázisa alapján hatá-
rozzák meg. – Első körben 
a Sümegi út, a Keszthelyi 
utca, a Juhász Gyula utca 

és a  Pacsirta utca egy-egy 
pontján épülhet fixen tele-
pített sebességmérő, amely-
nek darabja megközelítő-
leg 6 millió forintba kerül 
majd. Kezdésként, ameny-
nyiben a 2023-as költség-
vetést elfogadja a képvise-
lő-testület, idén két darab 
ilyen eszközt telepíthetnek 
a szakemberek. Minden fix 
trafipax egységet térfigyelő 
kamerával is védünk majd 
a rongálások visszatartása 
céljából- tájékoztatott a pol-
gármester. /Töreky L./

Gyorshajtók ellen traffiboxok

A Sümegi út is a telepítések egyik helyszíne lesz Fotó: tl

Hasonló trafiboxok fo-
kozhatják a biztonságot 
Tapolcán is Fotó: internet

... A magyarországi, köz-
tük a tapolcai sikerekre, 
eredményekre felfigyelt a 
nemzetközi szakma. 1972-
ben hazánkban tartotta a 
Nemzetközi Barlang-terá-
piás Unió a tudományos 
tanácskozását. „A nem-
zetközi tanácskozás utolsó 
napján, vasárnap Tapolcára 
látogattak a szimpózium 
résztvevői. Itt dr. Somogyi 
József adjunktus, a tapolcai 
kórház orvosa tájékoztatta 
a szakembereket a tapolcai 
tavasbarlangban végzett 
légzőszervi gyógyítások 
tapasztalatairól, eredmé-
nyeiről. A vendégek ma-
guk is megtekintették és 
tanulmányozták a tapolcai 
Tavasbarlang adottságait, 
„klímáját”. (Napló, 1972. 
október 3.) A barlang leve-
gőjének részletes analízise, 
klimatikus viszonyainak 
gondos feldolgozása olyan 
eredményeket mutatott, 
hogy a Tavasbarlangban 
1972. december 1-jétől 
rendszeres lett a barlangte-
rápiás kezelés. A turistafor-
galom és a barlangterápia 
egyre nehezebben fért meg 
egymás mellett, ezért is 
fordult a figyelem az addig 
kihasználatlan Kórházbar-
lang felé , amely a világhá-
ború idején óvóhelyként 
szolgált ,de az ’50-es évek 
végén majdnem tönkre-
tették annak természetes 
környezetét. Az jó döntés 
volt,hogy elkészítették a 
kórház épületéből levezető 

lépcsőt. De az már nem, 
hogy  „atombiztos” óvóhe-
lyet akartak kiépíteni, ezért 
a barlang egy részét lebe-
tonozták (ez ma a tornate-
rem). Szerencsére leállt az 
építkezés. Még belegondol-
ni is szörnyű, mi lett volna a 
barlanggal, ha a helyére egy 
„betondzsungelt” építenek 
a föld alá…1974 fontos dá-
tum a barlangterápia éle-
tében. Az Alumíniumipari 
Tröszt, a Bakonyi Bauxit-
bánya Vállalat, a Vegyipari 
Dolgozók Szakszervezete 
és a Városi Tanács össze-
fogásával elkészült a bar-
langlejárat liftaknája (a lif-
tet 1975-ben szerelték be), 
átadták az 500.000 forint 

értékű műszerrel felszerelt 
légzőterápiás kezelőszobát. 
A betegek gyógykezelése 
már lényegesen jobb kö-
rülmények között történt. 
Az egyesített tapolcai és 
sümegi kórház belgyógyá-
szata Sümegre került. Így 
dr. Somogyi József 1976-tól 
ott folytatta tovább gyó-
gyító tevékenységét. Dr. 
Horváth Tibor 1976-ban 
került a kórház barlang-
terápiás részlegének élére. 
1972-től 1978-ig 848 – hör-
gi asztmás, idült hörghu-
rutos – beteget kezeltek a 
barlangban. Háromhetes 
turnusokban egyszerre 25-
30 beteget fogadtak. ...foly-
tatás a következő oldalon...

A tapolcai barlangterápia története a 
kezdetektől a gyógyhellyé minősítésig (4)

1982-ben az új természetvédelmi törvény a Kórház-
barlangot fokozottan védett objektummá nyilvání-
totta és még ebben az évben az Egészségügyi Minisz-
térium a tapolcai kórház barlangját gyógybarlanggá 
nyilvánította
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Addiktológiai szakmai 
napra gyűltek össze Vesz-
prém és Győr- Moson 
Sopron vármegye szenve-
délybetegséggel foglalkozó 
intézményeinek képviselői 
és a helyi Kábítószerügyi 
Egyeztetési Fórum tagszer-
vezetei a rendezvénynek 
helyszínt biztosító Tamási 
Áron Művelődési Központ-
ban, január 25-én. A közel 
száz fővel zajló szakmai 
eseményt Dobó Zoltán pol-
gármester, mint KEF elnök, 
Németh Rita szakmatámo-
gatási módszertani mun-
katárs és Magvas Zoltán, a 
Pszichiátriai és Szenvedély-
betegek Nappali Ellátása 
szakmai vezetője nyitotta 
meg. 

A rendezvény a tapolcai Tes-
ti-lelki Egészségfejlesztési 
Központ, a 2017 óta műkö-
dő Tapolcai Kábítószerügyi 
Egyeztető Fórum (KEF) és 
a Győr-Moson Sopron és 
Veszprém vármegyei Te-
rületi Szakmafejlesztési és 
Szakmatámogatási Központ 
közös szervezésben zajlott- 
mondta el lapunknak Mag-
vas Zoltán, aki beszámolt a 
Tapolcai Médiának a fórum 
jelentőségéről. – Korábban 
nem volt ilyen volumenű 
esemény a városban, amely 
összefogta volna két megye 
szakembereit, lehetővé téve 
a kapcsolatok, a szakmai- és 
szakmaközi együttműkö-
dések kialakítását. Fontos a 
kapcsolat fenntartása és fej-
lesztése a társszervezetekkel 
és nagyon fontos az együtt-
gondolkodás. Ehhez az kell, 
hogy találkozzanak a szak-
mabeliek, az addiktológiával 
foglalkozó tapasztalt mun-
katársak azokkal is, akik a 
rendőrség, a tanári hivatás, 
vagy egyéb foglalkozások-
ban, szakmaterületeken, 
saját hivatásuk gyakorlása 
során kerülnek közel a ká-
bítószerezés, a függőségek 
problémájához. Éppen ezért 
neves előadókat hívtunk 
meg, olyanokat, akik a dro-
gok, a függőségek témájában 
szaktekintélynek számíta-
nak. Eljött Majzik Balázs, a 
Nemzeti Népegészségügyi 
Központ Drogmegelőzé-
si Programok Osztályának 
osztályvezetője. Ő az eltere-
lés megújításának szakmai 
kérdéseiről tartott rendkívül 
tartalmas előadást. (szerk. 
megj.: Ha droghasználat 
miatt eljárás indul valaki 
ellen, választhatja a meg-
előző felvilágosító szolgál-
tatást, közismert nevén az 
elterelést. Vele az alkalmi 

(nem függő) szerhasználók, 
mentesülhetnek az esetleges 
büntetés alól, és szakembe-
rek segítségével önismeretre 
tehetnek szert.) Dr. Virányi 
Judit Elnök, Igazgató az Al-
kohol Drogsegély Ambu-
lanciát, annak működését, 
működtetését mutatta be 
nekünk, Latorczai Gergely 
addiktológus konzultáns 
pedig bebizonyította, hogy 
van kiút a függőségekből, 
van remény a betegek szá-
mára, vannak bevált, al-
kalmazható módszerek 
a gyógyuláshoz. Délután 
meglátogattuk vendégeink-
kel büszkeségünket a helyi 
Pszichiátriai és Szenvedély-
betegek Nappali Ellátását, 
majd kisebb csoportokban 
szekcióüléseket tartottunk, 
ahol külön foglalkozások 
keretében a kamaszkori füg-
gőségek, az alkoholfüggőség 
és az egészségügyi, illetve az 
addiktológiai intézmények 
kapcsolata került fókuszba. 
Ezeket az interaktív kisebb 
csoportokban zajló esemé-
nyeket Labovszky Tamara 
szociális munkás, a KEF 
társelnöke, Kiss Teodóra 
szakmatámogatási mód-
szertani munkatárs és én 
vezettük le. Később Gönczy 
Gábor, a Székesfehérvá-
ri Egészégdokk Tinirehab 
intézmény munkatársa, 
családterapeuta mutatott 
rá előadásában, hogy a ser-
dülőkori szerfogyasztás 
valójában egy tünet, a hát-
térproblémák felismerése 
nagy jelentőségű, ha ered-
ményeket akarunk elérni a 
függőség elleni harcban. A 
nap utolsó előadásán pedig 
Dr. Kapitány-Föveny Máté 
klinikai szakpszichológus, 
adjunktus beszélt a szenve-
délybetegségek kapcsolati 
hátteréről, arról, hogy a füg-
gőség miért egyfajta ember-
pótlék a kliens számára- szá-
molt be a nap eseményeiről 
Magvas Zoltán, aki szerint 
az Addiktológiai szakmai 
nap minden kétséget kizá-
róan az utóbbi időszak leg-
jobban sikerült, leghaszno-
sabb szakmai rendezvénye 
volt, amit a visszajelzések 
messzemenően igazolnak.  
(A program az EFOP-1.5.2-
16-2017-00012 Humán 
szolgáltatások fejlesztése 
Tapolcán és a környéken, 
“TSZR-2021 projekt”-
Belügyminisztérium és 
a Slachta Margit Nemze-
ti Szociálpolitikai Inté-
zet, valamint a Testi-Lelki 
Egészségfejlesztési Iroda 
támogatáésval valósult 
meg). /Töreky L./

Tartalmas szakmai nap
... a függőségek elleni küzdelem jegyében

...Folytatás az előző oldal-
ról... 
A barlangtermekben 4 
órát tartózkodtak a bete-
gek, szakképzett gyógy-
tornász segítségével 
légzőgyakorlatokat foly-
tattak. Egy orvos, egy 
asszisztens és három 
ápolónő biztosította az 
egészségügyi ellátást. A 
műszer- és gyógyszerellá-
tás jó volt. Az egészségügyi 
dolgozók továbbképzését 
az Országos Korányi TBC 
és Pulmonológiai Intézet 
támogatásával oldották 
meg. Jelentős eredmények 
születtek. A betegek több 
mint 90 %-ánál a kúra vé-
gén jelentősen csökkentek 
a panaszok. A sikerek kü-
lönösen bíztatóak voltak 
a gyermekeknél. Ezért is 
mert nagyot álmodni dr. 
Horváth Tibor: az aszt-
más gyerekek részére új 
részleget kell létrehozni. 
Hogy ez mennyire idő-
szerűvé és szükségessé 
vált, azt mi sem bizonyít-
ja jobban, mint az, hogy 
a lehetőségek tárháza is 
bővült. 1982-ben az új 
természetvédelmi törvény 
a Kórházbarlangot foko-
zottan védett objektummá 
nyilvánította. A másik, 
még ugyanabban az évben 
történt döntés pedig egy 
10 éves – küzdelmekkel és 
eredményekkel tűzdelt – 
korszak méltó megkoszo-
rúzása és egy új korszak 
kezdete is volt. Az Egész-
ségügyi Minisztérium a 
tapolcai kórház barlangját 
gyógybarlanggá nyilvá-
nította. „Európában ez az 
első olyan barlang, mely-
ről minden kétséget kizá-
róan bebizonyosodott az, 
hogy a klímája gyógyítja a 
légzőszervi megbetegedé-
seket.” (Képes Újság, 1982. 
február 6.) Az elismerés 
„koronájának” is mond-
ható, hogy a VII. Nem-
zetközi Szpeleoterápiai 
Szimpózium helyszíne 
Keszthely és Tapolca volt 
1982. november 2-6-ig. 
1984-ben újabb termekkel 
bővült a barlangterápiás 
részleg , és megkezdődtek 
a Kórházbarlang rekonst-
rukciós munkálatai.„A 
tapolcai munka számos 
értelemben modellérté-
kű és úttörő jelentőségű. 
Az egyetlen önálló intéz-
mény Magyarországon, 
amelynek fő profilja a 
barlangterápia. Az egyet-
len olyan kórházbarlang 
komplexum, ahol szoros 
szakmai háttér, komplex 
ellátás és eredmények fo-
lyamatos detektálása és 
értékelése megvalósulha-
tott a kellemes szanatóri-

umi életvitellel és gyógy-
helyi környezettel együtt. 
A barlangterápia indukált 
egy sor, ezzel összefüggő 
tevékenységet (gyermek-
gondozás, gyógy- idegen-
forgalom), melyek szoro-
san vett tevékenységén túl 
haszonnal járnak a város-
nak, országnak egyaránt.” 
(Részlet dr. Horváth Tibor 
publikációjából, amely a 
Karszt és Barlang című 

folyóirat I-II. füzetében 
jelent meg 1989-ben.) A 
nemzetközi és országos 
elismertséget is magának 
tudó kiváló szakember 
1986-tól – az 1993-ban 
bekövetkezett haláláig – a 
Nemzetközi Szpeleológiai 
Unió (UIS) Barlangte-
rápiás Szakbizottságá-
nak elnöke volt. Tapolca 
Város Önkormányzata 
1991-ben engedélyt adott 
arra, hogy a kórház a- 
gyógybarlangnak nyilvá-
nított- Kórházbarlangot 
gyógyászati célra haszno-
sítsa. A tapolcai főorvos 
álma is megvalósulni lát-
szott azzal, hogy a ’90-es 
évek elején a város a Köz-
társaság téren helyet bizto-
sított egy olyan intézmény 
részére, amely a légzőszer-
vi megbetegedésben szen-
vedő gyerekeknek adott 
volna – a barlangterápia 
mellett – a gyógykezelés-
re helyet. El is kezdődött 
a „gyerekház”, gyermek-
szanatórium (a népnyelv 
„Szuszogónak” nevezte el) 
építése. A cél, a támogatás 
érdekében létrehozták a 
„Tapolcai Asztmás Gyer-
mekekért Alapítvány”-t. 
Dr. Horváth Tibor biza-
kodott. Bízott abban, hogy 
a 40 ágyas új épület már 
1992-ben elkészül, és az 
ország minden részéről 
fogadhat asztmás gyere-
keket. A tervek között az 
is szerepelt, hogy pedagó-
gusokat alkalmaznának, 
akik a kurzusok alatt ta-
nítanák a gyerekeket. A 
támogatók segítsége sem 
volt elegendő ahhoz, hogy 
az álom megvalósulhas-

son. Kevés volt a jó szán-
dék, annál több a buktató. 
1993-ban tragikus véget 
ért dr. Horváth Tibor éle-
te. A „Szuszogó” épülete 
torzó, befejezetlen maradt. 
A sok viszontagságot meg-
ért, tűzeseteket elszen-
vedett, veszélyessé vált 
épületet a város 2001-ben 
lebontatta. Tapolca városa 
az  egyik, fontos kitörési 
pontjának a barlangterá-
piára és termálvízre épülő 
gyógyturizmust jelölte ki. 
A gyógyítás görög istené-
nek, Aszklépiosznak az 
egyik barlangjáról elne-
vezett, 228 szobás Hotel 
Peliont 2003-ban adták át.
A barlangterápiás kezelést 
2005-ig dr. Szabó Tibor 
folytatta  hasonló ered-
ményekkel és kitartás-
sal. Őt követte dr. Kovács 
László. Vezetése alatt 37 
ággyal működött a bar-
langterápia. „A törekvés 
arra irányult, hogy a be-
teg a légzés-rehabilitáción 
keresztül olyan komplex 
kezelést kapjon, amely a 
fizikoterápiát, a gyógytor-
nát, a légzéstechnika javí-
tását, az autogén tréninget 
is tartalmazza. A kitűzött 
cél nem kevés: a tapol-
cai kórház a légzőszervi 
rehabilitáció legjobban 
felszerelt, külföldön is el-
ismert központja legyen.” 
(Részlet a 100 éves a tapol-
cai kórház című könyv-
ből.) 2013-ban a tüdő-
gyógyászati-rehabilitációs 
osztály vezetője dr. Len-
gyel László pulmonológus-
rehabilitációs főorvos lett. 
A szakember csapatot 
szervezett, amely az  ad-
digi gyógyszeres kezelés 
mellett kiegészítő kezelé-
sekkel, programokkal járul 
hozzá a betegek gyógyulá-
sához, állapotuk javulásá-
hoz.
 
Tapolca Város Önkor-
mányzata 2013 decembe-
rében kérelmet nyújtott 
be az Állami Népegészség-
ügyi és Tisztiorvosi Szol-
gálathoz (ÁNTSZ), hogy 
Tapolcának, a barlangok és 
vizek városának egyes ré-
szeit gyógyhellyé minősít-
se. Ezek közé a helyek közé 
tartozik a Hotel Pelion, a 
Deák Jenő Kórház, a vá-
ros alatt húzódó barlangok 
és a Tópart környéke. Az 
ÁNTSZ engedélye 2014-
ben érkezett meg. Így a 
város az ország azon 18 
települése sorába emelke-
dett, amely ezzel a címmel 
büszkélkedhet. Ezzel meg-
nyílt  az út Tapolca egész-
ségturizmusának további 
fejlesztéséhez. Írás, fotók: 
N. Horváth Erzsébet

Nem véletlen, 
hogy a gyógyítás 
görög istenének, 
Aszklépiosznak 
egyik
barlangjáról
nevezték el a 228 
szobás Hotel 
Peliont, amelyet 
2003-ban adtak át 
Tapolcán
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Siklósi Gergő élete első GP győzelmét aratta
Sorozatban második 
egyéni világversenyén 
– Világkupán és Grand 
Prix-n- nyert aranyér-
met Dohában Siklósi 
Gergely.

Siklósi Gergely ismét bi-
zonyította klasszisát. A 
tapolcai egyéni világbaj-
nok és olimpiai ezüst-
érmes párbajtőröző a 
szezon során másodszor 
nyert aranyérmet, a van-
couveri Világkupa után 
a dohai Grand Prix-n is. 
Méghozzá egészen ma-
gabiztos győzelmekkel, 
pontosabban egyetlen 
alkalommal azért a vég-
játékban győzött. Egyip-
tomi (13:6) és lengyel 
(15:8) riválisát győzte 
le a nyolcaddöntőig, 
majd a nagyon erős uk-
rán Reizlin következett, 
12:11 lett a vége. Ezt kö-
vetően azonban csupa 
sima sikerrel jutott el a 
dobogó legfelső fokáig. 
Örömvívást mutatott 
be Dancsházy-Nagy Ta-
más tanítványa, előbb 
a kolumbiai Rodriguezt 
(15:6), majd a japán 
Komatát (15:11), végül 
a belga Loyolát (15:10) 
győzte le a Honvéd ví-
vója és ezzel megnyer-
te a Grand Prix-t. – “A 
mi fegyvernemünkben 
nem egyszerű két, egy-
mást követő viadalt 

megnyerni.” – olvasható 
a bajnok nyilatkozata a 
Vívószövetség honlap-
ján. –„Úgy voltam vele, 
hogy szeretném élvez-
ni a vívást, haladjunk 
lépésről lépésre előre, 
aztán majd meglátjuk, 
végül ez lett belőle. Ed-
dig kétszer vívtam az 
ukrán ellen tizenöt tu-
sos asszót, mindkétszer 
kikaptam, legutóbb a 
kazanyi olimpiai kvali-
fikációs Világkupán az 
aranyéremért. Nagyon 
nehéz ellenfél, de most 
megéreztem, hogy mit 
kell ellene vívni, nagyon 
örülök, hogy sikerült 

nyernem ellene. A to-
vábbi asszókban nem 
igazán foglalkoztam ez-
úttal a téttel, próbáltam 
asszóról asszóra halad-
ni, élvezni a vívást, és 
természetesen megcsi-
nálni azokat az akciókat, 
amelyeket elterveztem. 
Jó dolog, hogy sikerült. 
Úgy látszik, ez egy ilyen 
szezon, a hazai válo-
gató versenyeken nem 
jön össze, a többin igen. 
Örülök a világranglistás 
jelenlegi harmadik he-
lyezésemnek, most már 
a magyar rangsorban is 
szeretnék sokkal előrébb 
kerülni.” /hg/

Siklósi Gergely élete első Grand Prix elsőségét a neki 
szurkolóknak, támogatóknak köszönte meg Fotó: h.felv.

Szerződést kötött a labda-
rúgó NB II – ben szereplő 
Szombathelyi Haladás a 
tapolcai Mohos Barna-
bással. A 2005-ös szüle-
tésű tehetséges játékos a 
felkészülési időszakban 
már a Haladással edzett, 
mostantól pedig hivata-
losan is a vasi csapatnál 
folytathatja a pályafutá-
sát. – Technikás és gyors 
játékos Mohos Barna, 
akinek a képzése mos-
tantól a csapatnál folyta-
tódik. Elvárásunk szerint 
a 17 éves játékos támadó 
középpályás poszton erő-
sítheti a Halit.

A szerződéssel tehát egy 
további munkafolyamat 
kezdődik és bízunk benne, 
hogy kerettagként miha-
marabb a mérkőzéseken is 
láthatjuk Barnát – mond-
ta el az aláírást követő-
en Szántó Csaba, vezető 
szakmai koordinátor. A 
szakember megerősítette, 

a Szombathelyi Haladás 
stratégiájában szerepel, 
hogy a fiatal és tehetséges 
játékosok lehetőséget kap-
janak a keretben és a be-
illesztésükkel, képzésük-
kel eredményeket érjen el 
a csapat. – Köszönöm a 
klubnak a bizalmat, ígé-
rem meg fogom hálálni – 
olvasható a klub oldalán 
Mohos Barnabás nyilatko-
zata. – Nagyon jó, egymást 
segítő és befogadó közös-
ségbe kerültem, úgy érzem 
máris befogadott a csapat, 
otthon érzem magam. 
Ami a rövidtávú céljaimat 
illeti, szeretnék tavasszal 
tétmérkőzésen is bemutat-
kozni a Haladásban és jó 
játékkal segíteni az együt-
test. Mohos Barnabás 12 
éves korában érkezett Aj-
káról az Illés Akadémiára, 
a téli felkészülési időszak-
ban már a Haladás edzése-
in vett részt és edzőmérkő-
zésen a Nagykanizsa ellen 
pályára is lépett. /hg/

Mohos Barnabás a Haladásban

Mohos Barnabás 17 évesen a Haladással írt alá szer-
ződést                                                Fotó: helyszíni felvétel

A nyári balatonfüredi 
edzőtáborozásnak, – 
melyet a Veszprém Me-
gyei Kosárlabda Szö-
vetség is támogatott-, 
és a sok-sok edzésnek 
köszönhetően ütős csa-
pattá kovácsolódott 
össze a TVSE U14-es 
kosaras gárdája.

Jelenleg a Regioná-
lis Serdülő Bajnokság 
Veszprém megyei „A” 
csoportját négyszer 
megnyerve, 8 nagyará-
nyú győzelemmel áll-
nak a tabella élén. Leg-
utóbbi mérkőzéseiken a 
következő eredmények 
születtek:
Tapolcai Tigrisek – 
Veszprémi UKE U14/A 
116:44.
Pontszerzők: Keller Ad-
rián 34, Hegyi Márk 
18, Gelencsér Ábel 12, 
Décsey Csaba 10, Né-
meth Máté 8, Kovács 
Bence 8, Horváth Bence 
7, Fodor Gergő 7, Péter 

Bence 6, Román Richárd 
4, Balog Márk 2 pont.

Veszprémi UKE U14/B 
– Tapolcai Tigrisek 
57:107.
Pontszerzők: Keller Ad-
rián 32, Hegyi Márk 28, 
Németh Máté 12, Hor-

váth Bence 11, Kovács 
Bence 9, Román Ri-
chárd 4, Balog Márk 4, 
Décsey Csaba 2, Fodor 
Gergő 2, Péter Bence 2, 
Gelencsér Ábel 1 pont.
A tapolcai csapat szár-
nyalását Csikós Tibor 
edző segíti. /hg/

Szárnyalnak az U14-es kosaras fiúk

Nyolc nagyarányú győzelemmel állnak a tabella élén a 
Tapolcai Tigrisek kosárlabda játékosai   Fotó: helysz. felv.

Szollár Norbert tapolcai 
autóversenyző, január 
végén vehette át a 2022-
es évben elért eredmé-
nyeiért járó elismerést.

A Wild Dogs Szlalom 
Bajnokság 2022. évi díj-
átadóját Pécsett rendez-
ték, ahol Szollár Norbert 
autóversenyző, immár 4. 
egymást követő évben 
is bajnoki címet szere-
zett kategóriájában és az 
abszolút értékelésben is. 
Tavalyi eredményei: ka-
tegória 1.hely, abszolút 
1.hely, abszolút Protó 
3.hely.
Norbert háláját fejezte ki 
segítőinek és mindazok-

nak, akik egy kicsit is 
részesei voltak szép ered-
ményei elérésében. Gra-
tulált a versenytársaknak 
és bízik benne, hogy az 
idei év is eredményes lesz 
és sok izgalmas versenyt 
tartogat számára. /hg/

Megvédte bajnoki címét

Szollár Norbert, autóver-
senyző 4. éve őrzi bajnoki 
címét                       Fotó: h.f.
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Mozgalmas nap volt feb-
ruár 4-e kollégáink szá-
mára- írták facebook 
postjukban a tapolcai ön-
kormányzati tűzoltók. 

A helyi tűzoltókat a feb-
ruár 4-i viharosra fordult 
időjárásban közel harminc 

alkalommal  riasztották 
különböző vihar okoz-
ta károk felszámolására. 
Mint írták, a szolgálatban 
levő kollégáikat három 
szabadnapos kolléga is 
segítette. Számos kárese-
ményt számoltak fel  ba-
dacsonytomaji kollégák-
kal együttműködésben. 
Sok fakidőléshez, villany-

oszlopok megdőléséhez, 
villanyvezetéket, kábelek 
szakadásához, magasban 
lógó tárgyakhoz, tetőmeg-
bontáshoz vonultak a helyi 
tűzoltóság munkatársai, 
akiknek aznapi nem kis 
nehézséggel járó munkáját 
a Dobó Zoltán polgármes-
ter által biztosított ellát-
mány segítette./tl/   

Helytálltak a viharban tűzoltóink

Kidőlt, nagyméretű tuját dolgoznak fel a régi temető kerítésénél           Fotó: tűzoltóság Örömmel teszünk eleget 
egyik kedves olvasónk ké-
résének, hogy a Tapolcai 
Újság hasábjain is emlé-
ket állítson annak, hogy 
50 éve, tehát  éppen fél év-
százada annak, hogy örök 
hűséget fogadtak egymás-
nak párjával. Az 1955-ös 
születésű Peszleg Gyuláné, 
született Kovács Ágota Éva 
és férje, a nála 9 évvel idő-
sebb Peszleg Gyula, 1972 
májusában ismerkedett 

meg a Gézaháza-Zirc me-
gyei szakmunkás tanulók 
sportversenyén. Ágota ak-
kor férfiszabó tanuló volt 
Keszthelyen, Gyula pedig  
26 éves szakoktató, a  tapol-
cai ipari szakmunkásképző 
sportolóinak vezetője.  A fi-
atal pár 1973. február 3-án 
Tapolcán esküdött örök 
hűséget egymásnak, házas-
ságukból három gyerme-
kük született: Brigi, Andris 
és Gyuri. /tl/ 

Fél évszázad szeretetben

Felújítják a temetői ke-
rítés egy újabb szakaszát 
Diszelben.

A településrészen la-
kók jelezték a napokban, 
hogy újra őzek járnak 
be a temető területére és 
megeszik a sírokra fris-
sen kihelyezett virágokat. 
Várhatóan már a napok-
ban elkezdik a munkát 
a város szakemberei- tá-

jékoztatott Dobó Zoltán 
polgármester. /tl/

Bejárnak a vadak a temetőbe

2023. 01. 24.
Lővey Szimonetta Andrea

Bogdán István
2023. 02. 07.

Hajagos Laura
Nagy Lajos

Házasságkötés




